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Anteckningar 

NÄRVARANDE 

Andreas Lökholm, ordförande, Göteborg 
Sofia Grebner, vice ordförande, Mölndal 
Anders Hedman, Ale 
Stefan Hagebring, Alingsås 
Jamileh Mobaser, Göteborg 
Hans Frimanson, Härryda 
Frida Svärd, Kungsbacka 
Sofia Schubert, Kungälv 
Monika Nilsson, Lerum 
Yvonne Jansson-Sandberg, Lilla Edet 
Sandra Tedenby, Stenungsund 
Brita Malmcrona, Öckerö 
Marie Egerstad, Göteborgsregionen 
Linda Andersson, Göteborgsregionen 
Jenny Hostetter, Göteborgsregionen 
Anne-Li Drath, Göteborgsregionen 
Fredric Alvstrand, Göteborgsregionen 
Ulrika Krabbe, Göteborgsregionen 
Lars Jerkeman, Göteborgsregionen 

Deltog ej 

Lena Almqvist, Partille 
Anna-Maria Olausson, Tjörn 
 

1. Extern gäst/gäster 
• Rapport – huvudmannainitiativet 

Rapporten är framtagen på uppdrag av Arbetsmarknad- och 
vuxenutbildningsförvaltningen i Göteborgs stad i samverkan med 
Regionutveckling vid Västra Götaland. Rapporten bygger på en analys av 11 
dokument / artiklar vilka beskriver fordonsindustrins omställning mot 
elektrifiering och framväxten av batterifabriker.  
Uppdraget var att ta fram ett kunskapsunderlag samt att se över behovet av 
mobilisering i samverkan.  
 
Ur diskussion 
- Hur långt har man kommit vad gäller Skall-modellen? Vad är nästa 

steg. 
- Det som är aktuellt nu är kartläggning och rekrytering.  
- När det gäller sökande, hur ser man på validering? 
- Man har åtta nyckelkompetenser att utgå ifrån och det är inte bara 

studiekompetenser man tittar på. 
- Flera arbetsgrupper tittar på uppdraget 
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- Viktigt att gemensamt diskutera detta för att få till en bra 
arbetsordning och även arbetsro 

- Är detta något som synkas med AME-nätverket 
- Kan vara av värde att lyfta in det på nytt i det nätverket.  

 
Bilder och rapport bifogas  

2. Utbudsplanering, beslut/information 
• Oktoberstart – avstämning 

Omgång 2310 erbjöd 42 utbildningar, av dessa var det 5 utbildningar som 
inte startade. 1811 ansökningar kom in till totalt 410 platser. 387 studerande 
påbörjade en utbildning. 26 av utbildningarna lades ut på efteranmälan.  
 
Informerades kring antal ansökningar i förhållande till söktryck, 
fyllnadsgrad, andel ansökningar och påbörjade per hemkommun samt 
behöriga sökanden.  
 
Bilder bifogas 
 
- Utökad statistik 
Nätverket har sedan tidigare haft önskemål om en utökad statistik i samband 
med antagning. I ett första steg har man tittat på Söktryck och Målgrupp, 
samt Antagningsprocessen. 
 
Ett lågt söktryck kan bero på flertalet anledningar att titta vidare på, ex: 
- Attraktionskraft 
- Yrkesväxling 
- Utbildningsbeskrivning 
- Yttre omständigheter. 

 
I statistiken över varsel ser man att för 2023 har antalet varsel i stort legat 
högre hela året, jämfört med 2022. I oktober fanns det 15 000 öppet 
arbetslösa och 1 100 varslade. Utifrån dessa siffror och antalet sökande kan 
man se en ungefärlig % av hur många i gruppen arbetslösa och varslade som 
skulle kunna vara presumtivt sökande till en utbildning. Är detta en av 
målgrupperna som är av intresse för de gemensamma yrkesutbildningarna.  
Kan fördelningen av ansökningar i de olika urvalskategorierna vara en väg att 
se fler målgrupper som är intressanta. Vad är definitionen av ett högt söktryck 
och hur definierar man målgruppen? 
 
Finns det något i antagningsprocessen som kan förändras / förbättras för att 
öka söktrycket.  
 
Ur diskussion 
- Går det att se om de nya urvalsreglerna har haft någon påverkan? 
- Om det nu är så många som inte kommer in, varför godkänner vi då 

inte andra? 
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- Det är hur man sökt som påverkar resultatet. Många utbildningar har 
inga förstahandsval. 

- Relativt många som hoppar av som kommit in på sitt andrahandsval. 
Hur kan vi fånga upp dessa? 

- Frågan är vilken effekt vi är ute efter? 
- Vi behöver djupdyka i vad det är vi vill ha fram i sådan här statistik. 
 
Punkten kommer att tas upp igen på ett kommande möte.  
 
Bilder bifogas 
 
Med anledning av frågan om antal ansökningar i relation till obehöriga eller 
ej godkända ansökningar har dessa siffror lagts till i presentationen. 

 
• Information augustistart 2024 

Utbudsplaneringsgruppen har startat arbetet med att planera augustistart 
2024. Svårt att bedöma behovet på arbetsmarknaden. Varslen ökar samtidigt 
som inflationen går nedåt. 
Det är fortsatt ett lågt söktryck, men i senaste starten ser man en liten 
förändring. Om detta är bestående eller tillfälligt går inte att säga.  
För att täcka planerade platser avseende lärling och språkstöd behövs en 
extra tilldelning av statsbidrag. 
 

• Statsbidrag 2025 
Skolverket har lagt upp information kring statsbidrag 2025. 
Ansökningsperioden ligger mellan 1 april – 2 maj 2024. Då ansökning 
kommer att ske per utbildningstyp, är det önskvärt att få med så mycket 
information som möjligt kring planerade utbildningar.  
 
När det gäller de regionala planeringsunderlagens påverkan på statsbidraget 
är det helheten som behöver beaktas, vilket innebär att det kan skilja mycket 
beroende på var i landet man befinner sig. Underlagen är framtagna utifrån 
ett helt annat sätt, jämfört med hur GR gör.  
 
Ur diskussion 
- Då är ju frågan hur vi egentligen ska tolka planeringsunderlagen 
- Frågan är ställd till Skolverket som hittills inte inkommit med något 

konkret svar. Man kommer att bjuda in till öppet hus i början på 2024 
och förhoppningsvis får man då en bra förklaring.  

- Statssekreteraren är påvisad om problematiken. 
 
Bilder bifogas 
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3. Ekonomi, beslut/information 
 
• Ekonomi 2023 

- Statsbidrag 2023, 2024 
Tilldelning av statsbidrag 2024 till Göteborgsregionen motsvarade inte det 
behov av utbildningsplatser som finns inom regionen. För att utöka 
möjligheten till fler utbildningsplatser, har Vuxenutbildningsnätverket 
diskuterat att statsbidragsfinansiera lokala utbildningar 2023 för att på så 
sätt frigöra medel till en regional pott 2024. GR och 
Utbudsplaneringsgruppen får i uppdrag att se över hur en sådan regional pott 
kan nyttjas på ett klokt sätt. 
 

 När det gäller äldreomsorgslyftet, som precis har setts över, kommer vi att söka 
statsbidrag. Om det inte utgår statsbidrag kommer det ändå att vara möjligt att 
hantera, men då med inverkan på behovet av lärlings- och kombinationsplatser.  

     Även medfinansen kan bli påverkad av äldreomsorgslyftet. Som det ser ut 
kommer den inte att vara tillräcklig för önskat antal platser under 2024, 

     utan här har man nu kommit till en brytpunkt.  
 

Vuxenutbildningsnätverket enades om  
 
att statsbidragsfinansiera lokala utbildningar 2023 
att använda medel motsvarande denna statsbidragsfinansiering till en 
regional pott 2024 
att ej nyttjade medel i den regionala potten från 2023 förs till 2024 
att GR och Utbudsplaneringsgruppen får i uppdrag att se över hur en 
regional pott kan nyttjas på ett klokt sätt 
att GR får i uppdrag att hantera administrationen kring 
statsbidragsfinansieringen av lokala utbildningar enligt gängse rutiner 

 
- Resultat Vuxenutbildningssamverkan 

Prognosen för 2023 visar att Utbildning Vuxenutbildningssamverkan 
inte kommer att ta alla medel i anspråk utifrån budget. Under 2024/2025 
är ett antal projekt/aktiviteter knutna till ett fördjupat samarbete 
planerade; fortsatt utveckling av grvux.se, VERA, Pluto samt arbete med 
kvalitetshöjande åtgärder. Då den regionala processen ännu inte finns i 
det upphandlade verksamhetssystemet Edlevo, bedömer GR att medel 
även kommer behövas för att utveckla detta. 

 
Vuxenutbildningsnätverket enades om  

 
att medel som inte nyttjats inom Utbildning Vuxenutbildningssamverkan 
under 2023 förs över till 2024/2025 som finansiering i ovan nämnda 
projekt/aktiviteter. 
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4. Information/diskussion 
  
• Gemensamt IT-system, fortsatt information 
Tieto kommer att kalla kommunernas kontaktpersoner till ett gemensamt 
uppstartsmöte. 
 
Nätverket behöver tillsammans diskutera vilka regionala funktioner som är av 
vikt med Tieto. I slutbudet fanns det inga skallkrav på detta. Man behöver även 
se över finansieringen för sådan utveckling.  
 
Ur diskussion 

- Har några kommuner skrivit på PUB-avtalet med Tieto ännu. I 
återkoppling från leverantören är det tydligt att hanteringen i systemet 
kommer att försvåras. Något vi behöver samordna oss kring.  

- Har de förstått vårt behov?  
- Hur kommer det att påverka GRs arbete framöver? 
- Ingen implementering är gjord ännu, så det är svårt att avgöra hur det 

kommer att bli. Men de är informerade om vårt arbetssätt. 
 
Vid frågor, kontakta lars.jerkeman@goteborgsregionen.se  
 
Bilder bifogas.  

 
• Stärkt vuxenutbildning för nyanlända, återkoppling 
På föregående möte rapporterades kring projektet ”Stärkt vuxenutbildning för 
nyanlända”. Nätverket fick i samband med detta ett antal frågeställningar att 
titta över till dagens möte. Utifrån den feedback som kommit in sedan senaste 
mötet har man fångat upp följande: 

- Ta fram koncept för syv-process som stödjer övergångar till och inom 
komvux för målgruppen 

- Testa och utvärdera med 100 personer ur målgruppen 
- Ta fram rapport med metodik/arbetssätt + processtöd 
- Möjlighet att inom fullföljda studier-ramen anpassa konceptet till andra 

målgrupper 
 
Vid frågor kontakta:  
jenny.hostetter@goteborgsregionen.se 
amir.fikic@goteborgsregionen.se 
 
Bilder bifogas 

 
• Samverkansavtal – fortsatt information 
Efter några justeringar i avtalet har ett reviderat sådant varit uppe i 
antagningsnämnden och blivit godkänt. Nästa instans är Förbundsstyrelsen den 
12 december 2023 och därefter kommunerna.  
Ny tidplan är att ha ett nytt samverkansavtal på plats den 1 mars 2024. I, den av 
nätverket utsedda, arbetsgruppen för hanteringen av ett nytt samverkansavtal, 

mailto:lars.jerkeman@goteborgsregionen.se
mailto:jenny.hostetter@goteborgsregionen.se
mailto:amir.fikic@goteborgsregionen.se
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har man bland annat börjat se över lokala utbildningar som kommunerna idag 
tillhandahåller. 
 
I och med fördröjningen kommer man i regionen att vara avtalslösa inom 
vuxnas lärande. Statsbidragsansökan kommer inte att påverkas, då det, för detta 
ändamål, räcker att vara kommuner i samverkan. Däremot kan det påverka 
ekonomiska transaktioner under dessa månader. GR ber att få återkomma med 
mer information. All ekonomisk uppföljning kommer dock fortsatt att finnas 
tillgänglig.  
 
Ur diskussion 

- Viktigt med nodförankring i detta 
- Går det inte att förlänga befintligt avtal 
- Även det blir en ny hantering som kommer att ta lika lång tid.  
- Hur ska vi hantera våra UBA om vi inte får några utbetalningar 
- Det är ett problem som behöver ses över och som GR får återkomma till 
- Intäkter för 2023 borde väl kunna betalas ut 

 
• Rapport från ViS skolledarforum 
ViS Skolledarforum genomfördes den 20-21 november. På plats fanns bland 
andra, statssekreterare Erik Scheller som blev informerad om de frågetecken 
som finns kring de nya planeringsunderlagen och påverkan på våra statsbidrag.  
Han, i sin tur, presenterade regeringens förslag kring bl a ett nytt statsbidrag 
avsedda för stora etableringar i glesbygd. 
Man tittade också på massflyktsdirektivet där ukrainare nu ges möjlighet att 
studera mer än bara SFI. Det finns även planer på att fånga upp förslag från 
KLIVA-utredningen igen. En proposition bereds just nu, med nya 
lagförändringar på gång kring SFI.  
 
• Validering  - fortsatt arbete 
Norra noden har inför mötet skickat ut några frågeställningar att fokusera på.  
Dagens möte blev ett första tillfälle att diskutera dessa frågor och också fundera 
vidare på hur man går vidare.  
 

− Gemensam information om validering på kommunernas hemsidor i syfte 
att säkerställa likvärdighet gällande validering inom GR 

− Överföring av inledande kartläggning till utbildningsanordnare 
 

 Ur diskussion 
- Har man stämt av i noderna så man säger samma sak vad gäller 

validering 
- Det blir en fråga att ta hem för kommunerna och som vi vid senare 

tillfälle kan stämma av mot GRs hemsida.  
- Kan en arbetsgrupp vara intressant för uppdraget eller är tanken att 

nätverket ska ta diskussion 
- När det gäller kartläggning är det viktigt att ha koll på vilket system 

som används, så att det följer GDPR 
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- Finns idag olika förutsättningar i kommunerna vad gäller rutiner för 
att se den sökandes tidigare erfarenhet av validering.  

- När och hur ska man göra en inledande kartläggning? Är det upp till 
den studerande att ”bära” med sig aktuell information. 

- Hemkommunen står för den inledande kartläggningen, men så snart en 
person är inne i utbildning hamnar ansvaret för validering hos 
utbildningsanordnaren 

- Finns alltid en risk att det blir särskiljning om det inte finns någon 
samordning. 

- Det är den inledande kartläggningen som ligger till grund för en ev 
fördjupad sådan. För att få detta att fungera är samordning ett måste. 
Utan samordning blir det lätt egna lösningar.  

- Utifrån den här diskussionen så innebär det att alla ska ha ett 
vägledningssamtal. Det fungerar inte idag så frågan är hur man ska 
lösa det. 

- Ett vägledningssamtal ger bra resultat när det fungerar. Skulle digitala 
samtal kunna vara en väg. 

- Vore bra om det gick att få in genomförda kartläggningar i Alvis, där 
SYV då har möjlighet att få tillgång.  

- Borde väl vara SYV som ansvarar för den inledande kartläggningen. 
- I första hand behöver vi få koll på hanteringen.  
- Skulle det vara möjligt att ta fram en gemensam mall för vad som ska 

ingå i en förberedande kartläggning 
- Vilka rättigheter och skyldigheter har vi som kommun och vad gäller 

för den studerande.  
- På Skolverkets hemsida finns både mall och information om rättigheter 

och skyldigheter 
 

 Vid den gemensamma Valideringsdagen var det just önskemål kring de frågor 
som har diskuterats idag. Nästa steg blir att hitta en samordning så att den 
sökande känner igen sig varhelst man söker sin utbildning.  
 
Ett första uppdrag till kommunerna blir att se över vad man lägger ut på sina 
hemsidor.  
 
Frågan går tillbaka till AU för beredning. 
 
• Framtida rekrytering – frågor och statistik 
Punkten är återkommande på nätverket och är ett viktigt diskussionsområde.  
På dagens möte kom mycket av intresse för den framtida rekryteringen upp 
under punkten ”Oktoberstart – utökad statistik” 
 
Finns det intresse för att göra något gemensamt med ett AME-nätverk och finns 
det någon gemensam hantering med AF. I det senare fallet pågår diskussioner.  
 
Finns ett stort intresse i nätverket av mer och utökad statistik kring 
utbildningsstarterna.  
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• Ämnesbetygsreformen 
En första inflygning kring ämnesbetygsreformen som kommer att införas under 
juli-2025. 
 
Hur ser arbetet ut i kommunerna? Har man kommit igång och i så fall vad har 
man börjat med? 
 
Ur diskussion 

- Sitter i en upphandlingsprocess som kommer att påverka 
- Inte direkt anpassat mot vuxenutbildningen 
- När det gäller vux har det kommit lite mer information om hur man ska 

tänka här. 
- Har börjat planera med ämneslärare på gymnasieskolan. Finns en 

försiktig hoppfullhet 
- När det gällde GY-11 samverkade man kring många delar, men i denna 

nya reform har man inte tagit höjd för någon samverkan ännu.  
- Det stora arbetet kommer att ligga i övergångsreglerna. 
- Skulle man kunna omvärldsbevaka detta på något sätt. 

Fortbildningsdagar för personalen.  

5. Ventilen 
 
• Utvärdering av Praktikplatsen.se 
Göteborg har med hjälp av leverantörer och Studium tagit fram en utvärdering 
kring Praktikplatsen.se.  

 
• Kommande möte i Vuxenutbildningsnätverket 
Under 2024 har alla möten planerats som fysiska möten. Finns eventuellt 
önskemål om att några möten läggs digitalt. Arbetsutskottet får uppdraget att se 
över planeringen.  

 
Antecknat av: 
Linda Andersson 
Göteborgsregionen 
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